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RSV-møde 
RepræsentantSkabet af Veterinærstuderende. 

Torsdag d. 5/5/2022 - A2.70.03 
  
Tilstede: 19 tilmeldte 
Referent: Michelle Hunderup og Martine Daucke von Barner  
 

1. Formalia – 17.15 
▪ Godkendelse af dagsorden: 

o godkendt 
▪ Godkendelse af referat fra sidste RSV-møde:  

o godkendt 
 

2. Sekretariatet informerer – 17.15 – 17:50 
i. Formandens beretning 

- Smediefest i næste uge - VMF vil være til stede til fortovscaféen og uddele DDD 
sponsorerede ølkuponer til vores medlemmer. Kom, det bliver hyggeligt.  
 

- Ny dekan i SUND: Bente Stallknecht.  
Hun har modtaget liste fra SUNDrådet og VMF over problemstillinger - især ved 
at være en SUNDuddannelse på et science-campus 

 
- Zootur: sponsoraften.  - DDD sponsorerer køerne i zoo og modtager derfor 

billetter til sponsoraftener - VMF får lov at uddele 25 af disse billetter.  
 

- SCIENCErådet: VMF har genunderskrevet samarbejdsaftale med SCIENCErådet 
bla. Ang. brug af lokaler.  

- Brugsretten af rådet er blevet meget indskrænket, men det har intet med aftalen 
med VMF at gøre, det er fra fakultet og SCIENCErådets side, at det er 
indskrænket.  

- VMF kan intet gøre - ift. til dette, da det er besluttet af lokalernes ejere. Vi har 
ingen juridiske grundlag at argumentere ud fra, så vi må bare følge de 
retningslinjer vi bliver givet - prøver at undgå kurs mod, at A-vej mister 
alkoholbevilling og fjernelse af fredagsbar 

- Ikke hjælp at hente fra prodekan.  
 

- Fordele ved VMF medlemskab: se vores fordele på hjemmesiden (studmedvet.dk) 
- Rabat på Hills foder (og godbidder) på smådyrshospitalet; rabat hos 

eventyrsport, og friluftsland; gruppeulykkesforsikring; kittelkort; køb af tasker og 
kitler 

 
3. INPUT-regnskab godkendelse - 17:50-17:55 

- Fremlæggelse af regnskab:  
- Moms budgetteret med at blive betalt næste år (ikke med i år) 
- Sænket prisen på deltagergebyr→ væsentlig mindre indtægt i år  
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- Sponsorat (10.000kr) - ikke til INPUT men til VMF (trækkes fra i regnskabet (også 
i moms)) 

- Ca. 49.000 kr. vil stå på kontoen pr. 1. jan 2023 
- Input plejer at give størstedelen af overskud til VMF 
- Ca. 25.000 betalt til VMF (mindre end budgetteret, men her var ikke taget højde 

for sænket pris) → ca. egenkapital på 25000 kr 
- Revisorerne har kigget det igennem - ingen bemærkninger 
- Afventer juridisk gældende svar om INPUT er moms-underlagt →Kan muligvis 

spare 20% næste år.  
- Der spørges ind til hvorfor deltagergebyret var sænket -Svar:  sat ned fordi inputs 

overskud var for stort. Tages måske op til diskussion senere.  
- Ingen indvendinger.  
- Regnskab godkendt af RSV 

 
4. Studenterrådet:  uddannelseskvalitet - 17:55-18:20 

- Esben, forperson i studenterrådet: 
- I foråret: kampagne om uddannelseskvalitet på KU. 
- Der er forskellige udfordringer de vil have adresseret samlet - hvor er 

uddannelseskvaliteten udfordret? Og hvor kan den forbedres? - skal ende i en 
Rapport: ”En vision for uddannnelseskvalitet i verdensklasse”, som kommer til at 
have indflydelse på hvordan uddannelse bliver lavet på KU i fremtiden. 

- Studenterrådet skriver rapporten i løbet af de næste par uger - hvis man har 
input skal det komme herinden.  

- Vil gerne have vores tanker på hvad der fungerer godt og dårligt af på vores 
uddannelse - hvad kan forbedres: (Kan evt skrives i mail til studenterrådet) 

- Input fra salen: 
• Bliver nedskåret i øvelser og forskningsmidler ”vi plejede at have flere 

øvelser” - ønske om mere ”hands-on” undervisning og mere tid til øvelser. 
- især ift. hospitaler (men et sted hvor der ikke er skimmelsvamp..)  

• Kususbudgetter - Vetmed. er meget underfinansieret (ca. 25millioner i 
underskud/år) - kan åbne debat om uddeling af uddannelsesfinansiering 
på KU. 

• Mange undervisere der ikke indgår i vip-struktur (videnskabeligt 
personale) - kan de uddannes i pædagogiske kompetencer? - ellers 
fungerer det ret godt - de fleste undervisere er glade for at undervise. 
(men ikke nok tid til at forske?) 

• Problemer når de åbner i Viborg? - ikke nok personale? 
• Problemstillinger ift. at være SUND- uddannelse på et SCIENCE campus. 

SUND uden for Panum bliver glemt af vores fakultet, og det kan mærkes: 
Eks. Låst ude af lokaler efter kl. 17.; lokalebooking er meget 
besværliggjort og lang svartid; ”os og dem”-mentalitet 

• Fedt at studenterorganisationer står for rustur, og at fakultetet ikke har 
overtaget det. Det ønskes at fortsætte sådan! - vigtigt for vores netværk  

• Eksamenshus: KUA - var en dårlig oplevelse for nogen: teknologien 
fungerer ikke, PC blev overbelastede, og IT-personalet ikke kyndigt nok. - 
Nævnes, at dette aldrig var et problem på Peter Bangs Vej. Desuden svært 
at finde rundt, og ikke nogen hjælp at hente fra skilte eller personale. 
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Lokalerne er dårligt indrettede - 3 etager åbent over hinanden uden 
lydisolering → meget larm.  

• Evaluering af obligatorisk undervisning: nu skal der eksamener på vores 
obligatoriske undervisning, men giver ikke mening - skal finde en 
alternativ måde at evaluere på.  

• Kravet om at kurser skal kunne deles med 2,5 ECTS → kan ikke lave en 
faglig opbygning, der giver mening. Nogle kurser bliver større el. mindre 
end de bør være.  

- Kom forbi KU’s festsal d. 30. maj. - debat, bobler og festceremoni 
 
5. Medlemspuljen - 18:20-18:30 

- 115.000 DKK givet ud - mange forskellige arrangementer: kongresser, sociale m.m. 
- Der kommer nye og opdaterede retningslinjer til næste år - formentlig også et  

ansøgningsskema og nye dokumentationskrav 
o Opbakning fra salen om ansøgningskrav - det var forvirrende.  

- Der kommer orientering om nye retningslinier på generalforsamling 
 

6. Fællesspisning – 18.30 – 18.50 
- (sandwiches fra Gimle) 

7. Årg. ’20 rustur- regnskab godkendelse- 19.00 – 19.10 
- Positiv tilbagemelding på den nyligt afholdt rustur 
- Regnskab godkendes af RSV 

 
8. Smedierevyen - ansøgning om økonomisk støtte - 18.50 – 19.00 

- Forslag indsendt om støtte til fremtidig opbevaring i plastkasser, 5000DKK 
- Den ekstraordinære bevilling godkendes af RSV 

 
9. NVM - penge til T-shirts 

- NVM søger ekstraordinært om 3000DKK til indkøb af T-shirts til årets Royal Run 
hvor 25 veterinærstuderende, på tværs af årgange, deltager 

- Godkendes af RSV 
 

10. Update fra SUND – 19.10 – 19.20 
- Ny prodekan, da den tidligere går på pension 
- Håb om bedre arbejde mellem prodekan og de studerende, relevans for 

udviklingen indenfor uddannelsen 
- Ansættelse sker i samarbejde med studierepræsentant fra medicin-uddannelsen 

 
11. Update fra SVH – 19.20 – 19.40 

- Uddannelse i Foulum forventes stadig at kunne opstartes i 2023 - her forventes 
der at være udarbejdet en studieordning. 

- FVST vil ikke kræve, at uddannelsen skal kunne krediteres. Der vil dermed være 2 
forskellige veterinære uddannelser i DK de første år. 

- Input til trivsel kan sendes til Victor Thomsen.  
• Trivsel på kandidat-uddannelsen er faldende. 
• Input omkring AKP-logbog og fraværs-førsel der ikke fungerer optimalt 
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• Det procentvise frafald på uddannelsen er bekymrende høj. 
• ´Aktiv deltagelse´ i specifikke kurser skal defineres. 
• Arbejder på at forbedre forhold for funktionsnedsatte studerende. 

 
12. Update fra Akademisk Råd – 19.40 – 19:50 

- SUNDs overskud kan ikke overføres til Veterinærmedicin, som er i underskud (vil 
ikke dække en fast bevilling). 
 

13. Undervisningsudvalg og øvrige udvalg informerer – 19:50-20:10 
i. Undervisningsudvalg 

- IKV 
• Ingen opdateringer herfra 

- IVH 
• Ingen opdateringer herfra 
• Manglende evalueringer fra de studerende 
• Evalueringer bliver oftest offentliggjort op til eksamen, her har folk ikke 

tid. Efter eksamen, er vurderingen, at folk ikke har incitament for at 
evaluere.  

• Forslag fra VMF: Evaluering skal indgå som en del af skemalagt 
undervisning  

ii. IVSA  
- Nyligt exchange med Holland (Utrecht), positive tilbagemeldinger 

• IVSA Denmark tager til Holland slut maj 
- Dog-wash 21-22. maj, afholdes i Sydhavn fra 10.00-16.00 

• Tilmelding senest 6.maj 
• Al overskud går til Dyreværnet 

- Artemislegat rejselegat (3000dkk), har nu forlænget frist til 6.maj grundet for få 
ansøgninger.  

• Uddeles til Fortovscafé.  
• Artemis-aften den 31.maj hvor modtageren af seneste Artemis 

præsenterer fra sin tur 
 

14. Status yngste årgang – 20:10-20:20 
- Prøvespot er arrangeret med VMF-event mandag 9.maj 
- Vibeke Elbrønd har foreslået at gå igennem slides med årgangsrepræsentanter 

hvor utilfredsheder kunne drøftes 
 

15. Up-coming fra øvrige årgangsrep. – 20:20 – 20.25  
i. Årgang ’20:  

- Glade for deres rus-tur 
- Negativ oplevelse med eksamens-praktikaliteter på KUA 

 
ii. Årgang ’19: 

- Bachelor-projekter er så småt ved at blive startet op 
- Problemer med upload af noter på Digital Eksamen til eksamen i Retsmedicin den 

2.maj 
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iii. Årgang ’18: 
- AKP-stordyr er ramt af nedlukning på Taastrup (→video-forelæsninger) grundet 

Equin Herpesvirus er konstateret i stalden 
- Besætningsrotation har været på besætningsbesøg hos griseproduktioner.  
- MKR-store husdyr har 33% dumpeprocent på reeksamen, skaber frustration hos 

de studerende.  
- 3 dage på slagteri i Roskilde skal økonomisk dækkes af de studerende. Der dækkes 

ikke rejsekort, eller arrangeres transport - selvom det er obligatorisk 
undervisning. 
 

iv. Årgang ’17:  
- Spredt ud på differentiering og speciale 
- Rotation med paraklinik er forskudt til sommerferien grundet sygdom blandt 

undervisere 
 

16. Eventuelt – 20.25 – 20.30  
- Uforståenhed, fra IVSA, for SCIENCEs nedluk af Rådet 

• Forslag om at lave beskrivelse af hvorfor IVSA skal have adgang til Rådet. 
Dette sendes til studienævnet og fakultetet (SUND) hvormed de nødsages 
til at bringe dette op med SCIENCE. 

- Rus-køer får ikke informationer fra Campus-administrationen ift 
 opbevaringsrum på loftet, hvor nøgler er udskiftet 2x seneste år. 

• SCIENCE-campus-service skal informeres herom 
• Der er mulighed for at søge tilladelse om et kælderrum til opbevaring i 

stedet for. Dette anvendes af de andre rusturer (SCIENCE) 
• Der er mulighed for opbevaring af ting i Depotet bag Mødelokale 1. 

Adgang hertil kan søges via SCIENCE-rådet 
- EVENT vil gerne orientere om gode events siden sidste RSV. Heriblandt; om 

hestetænder, diskosprolaps og kvægbesætningsdyrlæger.  
• Brachycephal event ondsag 11. maj er fuldt booket.  
• Suturaften planlægges for de der starter op på kandidat-uddannelse 
• Nye medlemmer er meget velkommen, næste møde er åbent og der 

informeres om dato online. 
• Event om praksisøkonomi er aflyst grundet for få tilmeldte. Var 

forbeholdt kandidatstuderende. 
 


